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Setkání nad strategií MAS Lípa pro venkov, z.s. pro období 2021 – 2027 

Téma: Veřejná správa 

Datum konání: 9. 10. 2020 

Místo konání: Vidice, budova OÚ 

Přítomni: viz prezenční listina 

Jednání se konalo od 13 hod. v budově OÚ ve Vidicích. 

Na začátku setkání účastníci definovali svá očekávání. Dále byla formou řízené diskuze provedena 

základní SWOT analýza území. Byla definována pozitiva a negativa dané oblasti a účastníci diskutovali 

nad problémy, které z debaty vyplynuly. Současně se pokusili o definování jejich řešení. Závěrečná 

část byla věnována shrnutí výsledků a identifikaci nejpalčivějších problémů.  

 

POZITIVA 

◦ DSO Kutnohorský venkov má zpracovaný rozvojový dokument (zastaralý) – používá se 

strategie MAS, obce mají své PRO 

◦ Obce DSO se scházejí, existuje výměna zkušeností – spolupráce by mohla být rozsáhlejší  

◦ Poloha v zázemí KH – příliv obyvatel z města i ze vzdálenějších obcí (Miskovice, Suchdol, 

Malešov, Křesetice – přináší problémy 

◦ Místní produkce – pivovar Malešov – potenciál místní produkce v území 

 

NEGATIVA 

◦ Rozvojové území v zázemí sídla ORP 

◦ Oblast Velkého rybníka – stavby rekreačních objektů 

◦ Vodní nádrž na Vrchlici – limity a překážky v rozvoji obcí 

◦ Nebudou daňové příjmy – dopad COVID-19  

 

VEŘEJNÁ DOPRAVA A OBSLUŽNOST 

◦ Veřejnou dopravu zajišťuje Arriva – obce postupují společně  

◦ Železniční trať KH - Zruč problémy s převody nádražních budov (Malešov) – trať po 

rekonstrukci – možnost využití pro CR (zejména Malešov, Chlístovice 

◦ Spoje vedeny na KH, četnost moc nevyhovuje = malá vytíženost 
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◦ Chybí dálkové spoje na Prahu – řešeno přes KH, chybí parkoviště u hl. nádraží, po 

Černokostelecké jezdí PID 

◦ O víkendech není spojení (jedině vlak) 

◦ Snaha o integraci dopravy  

◦ VRT – jednání, dohodnout podmínky - nemá přínos pro území – nesouhlasíme 

 

KOMUNIKACE 

◦ Špatný stav místních komunikací (je jich hodně, dlouhodobý problém) – není zájem aby řešily 

MAS 

◦ Zásadní význam komunikace I/2 - opraveno  

◦ Síť cyklotras zasahuje ze Zbraslavicka – překážkou Velký rybník a přehrada, cyklotrasa přes 

Vysokou, existují dílčí projekty, není propojení na kutnohorské mlýny = revize cyklotras 

◦ Nově vzniklé komunikace = společná zařízení  KPÚ – řešit v rámci ORP  

◦ Autobusové čekárny – smart řešení, jednotný styl v území (jako Pečky) 

◦ Lesní cesty (Chlístovice) – mají malý význam v propojování sídel 

◦ Chodníky – zlepšení (Úmonín) - jen u krajských silnic, nemá smysl, jen větší – městys Malešov 

◦ Opravy mostů – Středočeský kraj (Týniště, Bykáň) 

◦ Parkovací místa na veřejných prostranstvích (úpravy veřejných prostranství) 

 

VEŘEJNÁ SPRÁVA 

◦ Vysokorychlostní  internet – možnost pokládky kabelů v souvislosti s budováním  ing. sítí – 

nabídka MPO - pan Štumpf  

◦ Rozhlas – nemají Vidice 

◦ Webové stránky – Galileo, s.r.o., drahé, ale „funkční“ i co se týče webové přístupnosti – Obce 

v obraze – Obce na webu 

◦ Zpravodaje – jen některé obce (Miskovice vydávají) 

◦ Elektronické úřední desky v rámci digitalizace veřejné správy – dotace, problém s údržbou a 

servisem, především pro větší obce 

◦ Czechpoint běžně dostupný  

◦ Pokračuje omezování služeb – Malešov Pošta, Miskovice, Křesetice, Úmonín  – Pošta Partner 

◦ Mapové portály – vrstvy TI, veřejné osvětlení,  územní plán, pasport komunikací 
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ŠKOLSTVÍ 

◦ Kapacitní problémy v MŠ – Miskovice navyšování kapacity, Malešov – ok  

◦ Malešov potřebuje školní družinu 

◦ Nákup IT techniky vzhledem k situaci s distanční výukou 

◦ Spíše běžné rekonstrukce bez vazby na KK 

◦ Dětské skupiny – řeší kapacitu MŠ (Křesetice - plánují) – naplněná – nedostatek míst  

◦ Cílem školy jako centra celoživotního vzdělávání  – poskytování volnočasových aktivit.  

◦ Zajistit celoživotní vzdělávání učitelů - distanční výuka 

 

ZDRAVOTNICTVÍ A SOCIÁLN Í PÉČE 

◦ Praktický lékař – zatím dostupný 

◦ Zubař – problém, nabídka vybavených ordinací nepomáhá 

◦ Snaha o deistitucionalizaci soc. služeb - rozšíření  na venkov 

◦ Zpracován nový komunitní plán soc. služeb 

◦ Oblastní Charita, Rytmus Střední Čechy, Cesta životem, bez barier 

◦ Stárnutí populace = vyšší  poptávka po službách = příspěvky obcí 

◦ Komunitní centra – prostor pro soc. služby a setkávání komunity 

 

VOLNOČASOVÉ AKTIVITY 

◦ Spolkové aktivity – hasiči, sokolové, fotbal, rybáři 

◦ Hodně akcí  = bohatá nabídka 

◦ Kroužky pro děti při školách (Malešov, Suchdol)  

◦ ZUŠ v KH nebo Uhlířských Janovicích 

◦ Hasiči – mají vybavení na zásah (zejména JPO 3/5) – Malešov, Křesetice, horší v oblasti 

spolkových aktivit – chybí prostory 

◦ Chátrající  sokolovny - velký problém  i pro spádovou oblast 

◦ Sportovní oddíly – fotbal, sokolové, kabiny + zázemí (Miskovice), hřiště (Vidice, Miskovice) – 

nový umělý povrch,  workout hřiště 
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◦ Úpravy veřejných prostranství (odpočívadla pro seniory) – altánky, lavičky, mobiliář – více 

než zeleň spíše než úpravy směrem k povrchům a komunikacím (hlavně Malešov) 

◦ Velký zájem o parkovací místa 

◦ Doplnění drobných herních prvků 

 

 

 

PAMÁTKY A CESTOVNÍ RUCH 

◦ Stav památek se postupně zlepšuje – Malešov (tvrz a muzeum), Suchdol (zámek) 

◦ Záměr revitalizace vápenky Miskovice – technická památka 

◦ Rozhledna Miskovice – potřeba zázemí cestovního ruchu (sociálky) 

◦ Kemp Malešov – využít peníze na cestovní ruch 

◦ Zříceniny Belvederu na Vysoké – patří  Suchdolu – mají potenciál pro CR 

◦ Venkovské kostely – opravené Malešov, Suchdol -  chátrající kostely  - Chlístovice, Křesetice, 

Vidice, Bykáň – problematické využití – hrozí převod na obec, opravit kostel, Křesetice 

◦ Drobné sakrální památky – dotace ze SZIF(křížky, sochy) 

◦ Tvrz + pivovar Malešov = lákadlo pro turisty, zvyšuje se návštěvnost 

◦ Záchytné parkoviště  - v Malešově začíná být problém – komplexní řešení 

 

 

TECHNICKÁ INFRATRUKTURA 

◦ Většina obcí má vodovod  – VHS Vrchlice Maleč – Úmonín buduje, Černíny jen někde 

◦ Splašková kanalizace – naráží na roztříštěnou sídelní strukturu – mají pouze hlavní sídla, jinak 

se sváží 

◦ O plynofikaci není zájem 

◦ Elektřina do země – problém veřejné osvětlení ,VO – Malešov 

◦ Při kabelizaci možno pokládat chráničky pro rychlý internet – dlouhodobé řešení – nově i 

vedení po VN 

◦ Hřbitovy a kolumbária – ve špatném stavu, mnohdy majetek církve, hrozí převod na obce 

(Vidice, Malešov)   
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ŽIVOTNÍ PROSTŘEDÍ 

◦ Kůrovec – lesní technika – zalesnění + ochrana výsadby 

◦ Komunální technika – traktor, mulčovač – obdoba byla ze ŽP 

◦ Brownfieldy dotace na odstranění – najít systémové řešení pro potřeby obcí 

◦ Obnova historických vodních nádrží (rybníky) – vznik studie pro celé území MAS 

◦ Požární nádrže – vhodné téma pro obnovu 

◦ Obnova cest = prostupnost krajiny, aleje, meze - odpor zemědělců 

◦ ÚSES – připraveny v KpÚ – v realizaci Úmonín 

◦ Zeleň v intravilánu – složité žádosti – Miskovice mají zájem 

◦ Bezpečnostní poldr (Miskovice) – ochrana proti povodním  

◦ Lesopark  

 

ODPADOVÉ HOSPODÁŘSTVÍ 

◦ Fungující odpadové hospodářství – AVE, MWE 

◦ Odpady – skládka Čáslav 

◦ ZEVO Mělník x ZEVO Opatovice n.L. – dostupnější  - chce to jednotný postup obcí – 

spolupráce s Čáslaví 

◦ Bioodpad – malé kompostárny, zatím řeší ZERS   

◦ Bioplynky – možnost využití odpadního tepla – není tlak ze strany poskytovatele dotací 

◦ Vznik překladiště v majetku obcí (MWE) 

 

HROZBY 

◦ Zvyšující se propad finančních prostředků obcí kvůli COVI-19  

◦ Zánik drobných podnikatelů a služeb na venkově v souvislosti  s COVID-19 

◦ Zhoršení  stavu místních komunikací 

◦ Stárnutí populace – potřeba zajištění služeb pro seniory 

◦ Území DSO je středočeským pohraničím, při hranici krajů vzniká vnitřní periferie 

◦ Problém rekreantů – chtějí služby, negenerují příjmy 
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Po zasedání účastnící obdrželi karty projektových záměrů, do kterých mohou zaznamenat své 

plánované projekty pro období 2021 – 2027. 

Jednání řídil: Radek Tvrdík 

Zapsala: Iveta Marhanová 

 

 


